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Forum: Brugergruppens Arbejdsgruppe 
Tid: Torsdag den 18. august 2022, kl. 17.00 
Sted: Rådhusets forhal, mødelokale 2 

Deltagere: Brugergruppens Arbejdsgruppe: 
Bent Jørgensen, Birthe Y. Nielsen, Jens Klindt, Karsten Wenneberg, 
Lars Bremer, Pia Larsen, Povl Markussen og Rudi Tobisch 
Driftsleder Steen Westring 
Klimakoordinator Hans-Henrik Høg 

Afbud:  
Referent: Lissi Petersen 

1. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt 

 
2. Orientering fra HOFOR 

Der er modtaget følgende ønsker: 
Bjarke Juul, Ejerforeningen Birkelund (Topperne): 
- HOFOR har været dårlige til at give information, om de arbejder der 

er udført eller måske stadig i gang om sektionering af 
vandforsyningen. Det har betydet, at der har været perioder, hvor 
beboere i Topperne pludselig ikke har fået vand ud af hanen og 
ingen information om, at noget sådant kunne ske. 

- Hvorfor er vandtrykket ikke i et passende niveau? Det kan knibe 
med vandtrykket på øverste etage – lige nu er det vist ok. Men der 
har igennem lang tid været varierende vandtryk. 

- Hvornår bliver vandsituationen i kanalen og de våde enge i 
Kongsholmsparken brugbar. Stier og den nye bro er uduelig – 
vandniveauet i kanalen varierer alt for meget 
Drikkevandsanalyser i Albertslund  

Pia Larsen Albertslund Vest – afdeling 1: 
Status på blødgøring af vand i Albertslund  

Jens Klindt, Lange Eng: 
PFAS-problemer ved Thorsbo 

Elmer Jensen, VA 5 Kanalen: 
Stien gennem vandreservoiret – broen står altid under vand. 
Ved vandhaverne er stenene skredet 

Hans-Henrik Høg har videresendt ovenstående til HOFOR v/Christian 
Ammitsøe, der deltager i Brugergruppemødet den 8. september 2022. 
Pia Larsen gjorde opmærksom på, at beboerne på Randager, i forbindelse 
med renovering af drikkevandsnettet, har modtaget et brev, hvor det ser ud 
til, at HOFOR ikke er klar over, at vedligeholdelsespligten på stikledninger 
påhviler dem. Sender brevet til Hans-Henrik Høg, der videresender det til 
HOFOR. 

 
Mødesager/notater der skal videre til politisk 
behandling/orientering: 
 
3. Budget og takster – fjernvarme 2023 

v/Steen Westring 
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Steen Westring gjorde igen opmærksom på, at taksten blev nedsat med 
10% fra 2021 til 2022, desværre har det vist sig, at taksten fra 2022 til 2023 
ikke som forventet stiger 10% men 15%. 
Der blev udtrykt ønske om en Brugergruppetur med et tema om solceller, 
eventuelt med besøg i Hedemarken samt Hyldager Bakke og 
Seniorboligerne i Roholmparken. 

 
4. Budget og takster – affald & genbrug 2023 

v/Trine Tybjerg  
Hans-Henrik Høg oplyste, at der skal tilbagebetales 3,4 mio. kr., det vil, for 
de fleste, betyde en lavere takst, dog ikke for de boliger, der går fra 3 til 4 
beholdere, de får desværre en stigning på ca. 100,- kr.  
 

Sager til behandling/beslutning i Brugergruppen: 
 
Sager til drøftelse i Brugergruppen: 
 
Orientering om: 
 
5. Budget 2023 

Der vil på Brugergruppemødet blive orienteret om budgetprocessen i 
kommunen. Budgetkataloget offentliggøres den 22. august 2022. 
 

6. Orientering om ad hoc arbejdsgruppen om takststruktur for 
fjernvarme 
Alle medlemmer til arbejdsgruppen er fundet, første møde afholdes den 15. 
september 2022. 
 

7. Orientering fra Sundhedsrådet v/ Karsten Wenneberg 
Karsten Wenneberg orienterede kort fra mødet den 15. august 2022, der er 
13 medlemmer i Sundhedsrådet, ca. halvdelen deltager i møderne, der har 
på nuværende tidspunkt været to udskiftninger. 
Der har været en god gennemgang af både Sundhedspolitikken og 
Sundhedsprofilen, specielt Sundhedsprofilen er ikke opløftende læsning. 
Der har været talt om, at finde fokusområder rådet kan arbejde med, men 
det er ikke fastlagt endnu. 
Sundhedshuset har bedt om in-put til deres hjemmeside. 
Det blev aftalt, at der på dagsorden til Brugergruppemødet skal være et link 
til referatet fra mødet i Sundhedsrådet, desværre er der ikke lagt referater 
ud i 2022, Sundhedsprofilen findes heller ikke på hjemmesiden. 
 

8. Orientering fra formanden 
  

9. Fra Forvaltningen:  
a) Konvertering til fjernvarme v/Steen Westring 

I Herstedøster Villaby er der 320 parceller – knap 90% har tilmeldt sig, i 
Herstedøster Landsby er der 110 parceller – 77% har tilmeldt sig. 
Arbejdet forventes, at starte i villabyen medio oktober, så de første 
forhåbentlig er konverteret til fjernvarme inden årsskiftet, samt at alle 
der ønsker det, er konverteret til fjernvarme med udgangen af 2023. 

b) EU-energispareprojekt – ELENA v/Steen Westring 
Projektet handler om rådgivning til borgere i ejerboliger, det kan måske 
være interessant for Albertslund at deltage. 

c) Fjernvarme v/Steen Westring 
Der vil på Brugergruppemødet komme en generel orientering.  

d) Udebelysning v/Steen Westring 
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Der vil på Brugergruppemødet komme en generel orientering, samt 
orientering om ny serviceleverandør, på både udebelysning og 
signalanlæg. 

e) Affald & Genbrug v/Trine Tybjerg 
Der vil på Bruggegruppemødet komme en generel orientering om 
udrulning af nye ordninger. 
 

10. Eventuelt  
Povl Markussen: 
Der er på et tidligere Brugergruppemøde talt om, hvordan vi tager imod nye 
borgere i kommunen, der vil inden for kort tid blive inviteret til et stormøde 
den 21. september 2022, kl. 17.00, hvor der vil også være deltagere fra 
andre udvalg og nævn. 
Birthe Y. Nielsen: 
I forbindelse med renovering i Galgebakken er supercykelstien 
ændret/flyttet, der er problemer med skiltningen, der ofte bliver flyttet. 
Bent Jørgensen: 
Hvordan går det med timeaflæsning af fjernvarmen. 

 


